



## 2017 Dauvergne Ranvier Cairanne Grand Vin

Rating **91**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>30/11/2018</b>	Source <b>Interim End of Nov. 2018 The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

The 2017 Cairanne Grand Vin—a blend of 50% Grenache, 30% Syrah, 15% Mourvèdre and 5% Carignan—was aged in a mix of stainless steel, concrete and old barrels. It's full-bodied and supple, with hints of thyme and rosemary accenting cherries and chocolate, and there's a long, silky finish.

*Le Cairanne Grand Vin 2017, composé de 50% de grenache, de 30% de syrah, de 15% de mourvèdre et de 5% de carignan, a été élevé partiellement en cuve et en vieux fûts. Il est corsé et souple, avec des notes de thym et de romarin soulignant des touches de cerise et de chocolat. La finale est longue et soyeuse.*

## 2017 Dauvergne Ranvier Côtes du Rhône Villages Grand Vin

Rating **90**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>30/11/2018</b>	Source <b>Interim End of Nov. 2018 The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

A rich, velvety offering, the 2017 Cotes du Rhone Villages Grand Vin is a 60-40 blend of Grenache and Syrah. Pretty hints of garrigue appear on the nose, matched by ripe cherries and cracked pepper. Medium to full-bodied, it even adds some bold licorice notes on the lengthy finish.

*Riche et velouté, le Côtes du Rhône Villages Grand Vin 2017 est un assemblage 60% Grenache et 40% Syrah. De jolies notes de garrigue apparaissent au nez, associées à des arômes de cerise mûre et de poivre concassé. Corsé, le vin exprime des notes de réglisse dans une finale longue.*



## 2017 Dauvergne Ranvier Gigondas Grand Vin

Rating **91-93**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/08/2018</b>	Source <b>238, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

Aged in a mix of concrete and wood of varying sizes, the 2017 Gigondas Grand Vin hints at toast and mocha on the nose, then gives way to ripe cherries. A blend of 80% Grenache, 15% Syrah and 5% Mourvèdre, it's full-bodied, creamy and supple, showing a touch of warmth on the long finish.

Elevé en cuve, foudres et fûts, le Gigondas Grand Vin 2017 offre des arômes grillés et de cerises mûres. Un assemblage 80% grenache, 15% syrah et 5% mourvèdre. C'est corsé, crémeux et souple, avec une longue finale.

## 2017 Dauvergne Ranvier Gigondas Vin Rare

Rating **92-94**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/08/2018</b>	Source <b>238, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

Simultaneously more aromatic and more tannic than the Gigondas Grand Vin, the 2017 Gigondas Vin Rare is a similar blend: 80% Grenache, with 10% each of Mourvèdre and Syrah, raised in foudres. Floral notes grace blackberry and stone fruit on the nose, while the palate is full-bodied and velvety textured. Tannins lend a savory edge to the long, fruits-and-spice finish. This will likely need short-term cellaring after its release.

À la fois plus aromatique et plus tannique que le Gigondas Grand Vin, le Gigondas Vin Rare 2017 est issu d'un assemblage similaire: 80% de Grenache, 10% de Mourvèdre et de Syrah, élevé en foudres. Le nez exprime des notes florales, de mûre et de fruits à noyau, tandis que la bouche est corsée et veloutée. Longue finale savoureuse sur les fruits et les épices.



## 2017 Dauvergne Ranvier Crozes Hermitage Grand Vin

Rating **90**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>28/12/2018</b>	Source <b>240, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

*This firm's tank-aged 2017 Crozes Hermitage Grand Vin delivers plummy aromas laced with pepper, thyme and rosemary. It's medium to full-bodied, dry but ripe, with decent concentration and length, plus appealing notes of cola and dried spices that emerge on the finish. Drink it over the next 4-5 years.*

Le Crozes Hermitage Grand Vin 2017 révèle des arômes de prune nuancés de poivre, de thym et de romarin. Il est relativement corsé, sec mais mûr, concentré, avec une longueur en bouche. Des notes attrayantes de cola et d'épices séchées apparaissent en finale. À boire dans les 4-5 prochaines années



## 2017 Dauvergne Ranvier Côte Rôtie Grand Vin

Rating **90-92**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/10/2018</b>	Source <b>239, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

Loaded with dark, jammy fruit and peppery spice, the medium to full-bodied 2017 Côte Rôtie Grand Vin is dense and rich, packing in blackberry and licorice notes before finishing long and silky.

Concentré de fruits noirs confiturés et d'épices poivrées, la Côte Rôtie Grand Vin 2017 est corsée, dense et riche. Elle présente des notes de mûre et de réglisse avant une finale longue et soyeuse.



## 2017 Dauvergne Ranvier Saint-Joseph Vin Rare

Rating **92**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>28/12/2018</b>	Source <b>240, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

*Looking much better than previous vintages, the 2017 Saint Joseph Vin Rare does show some oak influence in its aromas of baking spices and creamy, lush texture, but it retains sufficient berry fruit and crushed-stone mineralogy to impress. It's full-bodied, concentrated and complex, with a long, mouthwatering finish.*

Supérieur aux millésimes précédents, le Saint Joseph Vin Rare 2017 ne cache pas son élevage en barriques avec des arômes d'épices toastées dans une texture crémeuse et luxuriante, mais il conserve suffisamment de fruit et de minéralité pour impressionner. Il est corsé, concentré et complexe, avec une longue finale alléchante.



## 2017 Tavel Domaine des Muretins

Rating **92**

Reviewed by  
**Joe Czerwinski**

Issue Date  
**30/11/2018**

Source  
**Interim End of Nov. 201  
Wine Advocate**

Color  
**Red**

The medium to full-bodied 2017 Tavel is fleshy and expansive on the palate, boasting a creamy, rich texture and long, zesty finish that sings of rose blossoms, raspberries and ripe cherries. It shows great balance and should be capable of aging for another year or two.

*Le Tavel 2017, relativement corsé, est charnu et ample en bouche. Sa texture est onctueuse et riche, et sa longue finale exprime des notes de rose, de framboise et de cerise mûre. Bien équilibré, il devrait être capable de vieillir un an ou deux.*



## 2016 Dauvergne Ranvier Gigondas Grand Vin

Rating **90-92**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/10/2017</b>	Source <b>233, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

The 2016 Gigondas Grand Vin shows traces of vanilla on the nose, then follows those up with ripe stone fruit and cherry flavors, a creamy, full-bodied palate and just a touch of alcoholic heat on the finish.

*Le Gigondas Grand Vin 2016 exprime des notes de vanille au nez, puis des arômes de fruits mûrs et de cerise. La bouche est crémeuse et corsée, épicée en finale.*

## 2016 Dauvergne Ranvier Gigondas Vin Rare

Rating **92-94**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/10/2017</b>	Source <b>233, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

One concern about the 2016s is the alcohol levels some of them achieved. These two Gigondas from Dauvergne Ranvier both show some warmth on the palate. The 2016 Gigondas Vin Rare is more concentrated and handles it better, matching that intensity with bold fruit notes, hints of vanilla and rich, velvety tannins.

*L'une des préoccupations concernant les 2016 est le niveau d'alcool atteint par certains d'entre eux. Ces deux Gigondas de Dauvergne Ranvier montrent tous deux un peu de chaleur en bouche. Le Gigondas Vin Rare 2016 est plus concentré et répond bien à cette intensité, avec des notes fruitées, des touches de vanille et des tanins riches et veloutés.*



## 2016 Dauvergne Ranvier Côte Rôtie Grand Vin

Rating **92**

Reviewed by <b>Joe Czerwinski</b>	Issue Date <b>31/10/2018</b>	Source <b>239, The Wine Advocate</b>	Color <b>Red</b>
--------------------------------------	---------------------------------	---	---------------------

A fine effort from this négociant, the 2016 Cote Rotie Grand Vin features notes of clove and redcurrant on the nose. It's medium to full-bodied, with a creamy, lush mid-palate and a silky finish that picks up hints of pomegranate and dried spices. Drink it over the next 6-7 years.

Un bel effort de ce négociant, la Côte Rotie Grand Vin 2016 présente des notes de clou de girofle et de groseille au nez. Le vin est assez corsé, avec une bouche pleine et crémeuse, et une finale soyeuse évoquant des notes de grenade et d'épices séchées. À boire dans les 6-7 prochaines années.